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BM.0002.3.2024 

Protokół Nr LXXI.2024 

sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki, 

która odbyła się w dniu 25 marca 2024 r. 

 w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Mińsku Mazowieckim 

Otwarcia LXXI sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki dokonał o godz. 14.15 

Przewodniczący Rady Miasta - Dariusz Kulma. Poinformował, że obrady sesji Rady 

Miasta Mińsk Mazowiecki są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Administratorem danych osobowych zgromadzonych na 

nagraniach z sesji jest Burmistrz Miasta Mińsk Mazowiecki z siedzibą przy ul. Konstytucji 

3 Maja 1 w Mińsku Mazowieckim. Dane osobowe są przetwarzane w związku z 

realizacją obowiązku transmitowania i utrwalania sesji Rady Miasta wynikającym z art. 

20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz w celach 

archiwalnych przez okres wynikający z przepisów ustawy z dnia 14 lipca 1983 r. o 

narodowym zasobie archiwalnym i archiwach. Informacje w wyżej wymienionym zakresie 

oraz dane kontaktowe inspektora ochrony danych dostępne są w Urzędzie Miasta Mińsk 

Mazowiecki oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Mińsk Mazowiecki w 

zakładce Rada Miasta – Klauzula informacyjna – RODO. 

Przewodniczący Rady Miasta - Dariusz Kulma przywitał Burmistrza Miasta – Pana 

Marcina Jakubowskiego, Pierwszego Zastępcę Burmistrza Miasta – Pana Roberta 

Smugę, Drugiego Zastępcę Burmistrza Miasta – Panią Katarzynę Łaziuk, Sekretarz 

Miasta – Panią Kingę Rosłoniec, Skarbnik Miasta – Panią Grażynę Stachowicz, Radcę 

Prawnego – Panią Mirosławę Gut, Radnych Rady Miasta, dyrektorów miejskich 

jednostek organizacyjnych, prezesów spółek i wszystkich, którzy uczestniczą i oglądają 

sesję.  

Następnie sprawdzono liczbę radnych uczestniczących w posiedzeniu. Przewodniczący 

Rady Miasta przekazał, że w tym momencie w sesji uczestniczy 18 radnych, w związku z 

tym stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że porządek obrad wraz z projektami 

uchwał został udostępniony za pośrednictwem aplikacji e-Sesja 12 marca 2024 r., 

natomiast 15 marca 2024 r., zgodnie z art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym, 

Burmistrz Miasta pismem WO.0006.6.2024 przekazał dodatkowe projekty uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie Miasta Mińsk Mazowiecki na rok 2024; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mińsk Mazowiecki 

na lata 2024 – 2033; 

c) w sprawie przyjęcia „Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Miasta Mińsk Mazowiecki 

na lata 2024-2026”. 
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Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Kulma wprowadził ww. projekty uchwał do 

porządku obrad w punkcie dotyczącym podjęcia uchwał jako 3 pierwsze podpunkty (a, b, 

i c), w związku z tym dotychczasowa numeracja podpunktów uległa zmianie. 

Wobec powyższego, porządek obrad LXXI sesji Rady Miasta Mińsk Mazowiecki 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LXIX sesji. 

3. Przedstawienie przez Komisję Rewizyjną protokołów pokontrolnych z kontroli: 

a) płynności finansowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o.  

w Mińsku Mazowieckim; 

b) dochodów i wydatków w Zespole Szkolno – Przedszkolnym Nr 1 w Mińsku 

Mazowieckim w 2023 r. 

4. Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Miasta w 2023 r.  

5. Analiza sprawozdania z realizacji zadań Miasta, zawierającego wnioski  

ze współpracy samorządu miejskiego z organizacjami pozarządowymi  

oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2023 r. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji Programu „Rodzinny Mińsk”. 

7. Analiza przebiegu działań w celu pozyskania funduszy unijnych i innych środków 

zewnętrznych. 

8. Informacja Burmistrza Miasta z działalności w okresie między sesjami Rady, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady oraz sprawozdanie z realizacji zadań 

inwestycyjnych Miasta na dzień 11 marca 2024 r.  

9. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie Miasta Mińsk Mazowiecki na rok 2024; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mińsk 

Mazowiecki na lata 2024 – 2033; 

c) w sprawie przyjęcia „Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Miasta Mińsk 

Mazowiecki na lata 2024-2026”; 

d) w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

Miasta Mińsk Mazowiecki oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na 

czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony, 

e) uchylającej uchwałę w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na 

okres dłuższy niż 3 lata w Mińsku Mazowieckim, 

f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia projektu uchwały w sprawie zasad i 

warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i 

urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 

jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 

wykonane, 

g) w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Mińsk Mazowiecki na 

2024 rok, 
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h) w sprawie przyjęcia przez Miasto Mińsk Mazowiecki do realizacji w 2024 roku 

zadania z zakresu administracji rządowej polegającej na utrzymaniu grobów i 

cmentarzy wojennych na terenie Miasta Mińsk Mazowiecki, 

i) zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

Miasta Mińsk Mazowiecki na dofinansowanie kosztów inwestycji służącej 

ochronie powietrza, polegającej na trwałej zmianie źródła ciepła na 

proekologiczne, 

j) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w 

przedszkolach i w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Miasto Mińsk Mazowiecki, 

k) zmieniającej uchwałę w sprawie upoważnienia dyrektorów jednostek 

oświatowych Miasta Mińsk Mazowiecki do załatwiania indywidualnych spraw 

z zakresu administracji publicznej, 

l) zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Seniorów w Mińsku 

Mazowieckim i nadania jej Statutu. 

10. Wolne wnioski i komunikaty. 

11. Zamknięcie obrad. 

Ad 2. Przyjęcie protokołu z obrad LXIX sesji. 

Radny Jerzy Mróz powiedział, że sądził, iż protokół z poprzedniej sesji będzie już 

przygotowany, jednakże ani protokołu, ani nagrania nie znalazł. Wskazał, że chciałby 

odnieść się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Mariusza Żyły, który powiedział, że 

cyt. „pan, panie radny Mróz, powinien wiedzieć”. Stwierdził, że trzeba wykazać się 

przynajmniej brakiem klasy i elegancji, aby coś takiego, w takim miejscu powiedzieć. 

Dodał, że osobiście uważa, że lepiej jest dziesięć razy zapytać, niż „od czapy” głosować. 

Stwierdził, że żaden radny nie ma ani obowiązku, ani mandatu do tego, by krytykować 

działania innego radnego, lecz ma mandat do tego, aby godnie reprezentować 

mieszkańców, którzy na niego głosowali. Korzystając z okazji podziękował wszystkim 

tym, którzy przyczynili się do tego, że został radnym oraz tym, którzy go wspierali przez 

wszystkie lata i z którymi miał kontakt. Na zakończenie dodał, że wielką przyjemnością 

było dla niego przejść tę przygodę razem z nimi.  

Protokół Nr LXIX.2024 sesji Rady Miasta z dnia 12 lutego 2024 r. został przyjęty 

jednogłośnie: 18-za. 

Ad 3.  Przedstawienie przez Komisję Rewizyjną protokołów pokontrolnych z 

kontroli: 

a) płynności finansowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o.  

w Mińsku Mazowieckim 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej - Kamil Bodziony przedstawił protokół 

pokontrolny płynności finansowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Sp. z o.o.  

w Mińsku Mazowieckim. 
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b) dochodów i wydatków w Zespole Szkolno – Przedszkolnym Nr 1 w 

Mińsku Mazowieckim w 2023 r. 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej - Kamil Bodziony przedstawił protokół 

pokontrolny dochodów i wydatków w Zespole Szkolno – Przedszkolnym Nr 1 w Mińsku 

Mazowieckim w 2023 r. 

Ad 4. Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Miasta w 2023 r.  

Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Miasta w 2023 r. – Rada Miasta 

przyjęła do wiadomości. 

Ad 5. Analiza sprawozdania z realizacji zadań Miasta, zawierającego wnioski  

ze współpracy samorządu miejskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

w 2023 r. 

Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski poinformował, że w roku 2023 Miasto zawarło 52 

umowy - zarówno w trybach konkursowych, jak i pozakonkursowych, przyznając tak 

zwane małe granty na łączną kwotę ponad 1 600 000 zł. Współpraca ta objęła 

różnorodne obszary, jak wynika z wieloletniego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi. Podkreślił, że stanowi ona istotny element realizacji zadań Miasta. Przy 

tej okazji podziękował wszystkim organizacjom pozarządowym, które angażują się w 

realizację zadań Miasta, składają wnioski i uczestniczą w konkursach. Podkreślił, że 

współpraca nie ogranicza się jedynie do obszarów kultury i sportu, ale obejmuje także 

profilaktykę, ochronę zwierząt oraz wiele innych dziedzin. Następnie podziękował 

pracownikom oraz wszystkim przeprowadzającym konkursy oraz przygotowującym 

umowy. Jednocześnie podziękował służbom księgowym oraz Skarbnik Miasta za ich 

zaangażowanie w skomplikowane procesy rozliczeniowe. Podkreślił, że są to niezwykle 

istotne dokumenty oraz bardzo pracochłonne postępowania. 

Ad 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji Programu „Rodzinny Mińsk”. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji Programu „Rodzinny Mińsk” – Rada Miasta 

przyjęła do wiadomości. 

Ad 7. Analiza przebiegu działań w celu pozyskania funduszy unijnych i innych 

środków zewnętrznych. 

Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski poinformował, że w przedstawionym sprawozdaniu, 

zawarto opis 55 różnego rodzaju wniosków, na które otrzymano dofinansowanie w 

wysokości ponad 130 milionów zł, natomiast łączna wartość projektów objętych tymi 

wnioskami przekroczyła 220 milionów złotych. Zaznaczył, że w ramach tych działań 

zaangażowani byli zarówno urzędnicy Urzędu Miasta, jak i pracownicy spółek miejskich 

oraz jednostek organizacyjnych.  
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Ad 8. Informacja Burmistrza Miasta z działalności w okresie między sesjami Rady, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady oraz sprawozdanie z realizacji zadań 

inwestycyjnych Miasta na dzień 11 marca 2024 r.  

Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski poinformował, że zastanawiał się, czy w tym 

miejscu dokonać całościowej analizy kadencji, jednak stwierdził, że nie będzie tego robił. 

Wyjaśnił, że skupi się tylko na tym, co wydarzyło się między sesjami. Na wstępie odniósł 

się do Wydziału Inwestycji wskazując, że w związku z rozpoczynającą się wiosną ruszają 

różnego rodzaju prace, a niektóre z nich będą kontynuowane tj. budowa drogi gminnej 

od ulicy Chróścielewskiego do Kołbielskiej. Dodał, że udzielono także dodatkowego 

zamówienia na roboty budowlane polegające na budowie chodnika oraz drogi pieszo-

rowerowej i elementów oznakowania. Ponadto wskazał, że zakończono już prace nad 

dokumentacją budynku wielorodzinnego przy ulicy płk. Mariana Skrzyneckiego, którego 

szacunkowe koszty wyniosą około 28 milionów zł netto. Stwierdził, że będą zastanawiać 

się z czego ewentualnie będzie można zrezygnować po to, aby zmniejszyć koszty 

realizacji tego projektu. Zaznaczył, że teraz będą zabiegać o środki na realizację tego 

projektu i ma nadzieję, że w dużej części, jeśli nie w całości, będą to środki zewnętrzne. 

Następnie poinformował, że zakończono już projektowanie i budowę instalacji 

fotowoltaicznych na budynkach miejskich. Obecnie trwają sprawy związane z 

podpisywaniem umów na sprzedaż i zakup energii. Niestety, dotychczasowy dostawca 

energii nie może przyjmować energii odnawialnej, którą będą produkować. W związku z 

tym, na wszystkich budynkach, gdzie zainstalowano panele fotowoltaiczne konieczne 

było wymówienie dotychczasowych umów, aby zawrzeć kompleksowe umowy z PGE. 

Przyznał, że nie jest pewien czy będzie to korzystne. W dalszej kolejności wspomniał o 

pierwszej sesji Młodzieżowej Rady Miasta. Podkreślił, że było to historyczne wydarzenie. 

Przyznał, że jest bardzo zbudowany postawą młodych radnych, którzy oprócz tego, że 

byli na sesji Rady Miasta, to również wzięli udział w spotkaniu wielkanocnym, co 

świadczy o ich chęci do integracji z urzędnikami oraz radnymi seniorami. Ponadto 

stwierdził, że widać w nich ogromny zapał do pracy oraz chęć działania i uważa, że 

powołanie Młodzieżowej Rady Miasta jest jednym z najbardziej udanych projektów, które 

udało się zrealizować w trakcie tej kadencji samorządu. Następnie wspomniał o kilku 

konferencjach, w których uczestniczono, min. "Razem przeciwko depresji" oraz 

powołanie aliansu przeciwko depresji wspólnie z Powiatem Mińskim. Podkreślił, że 

Miasto nie ma większego wpływu na ochronę zdrowia, zwłaszcza psychicznego, jednak 

postanowiono wejść we współpracę z Powiatem, organizując konferencję i pozyskując 

specjalistów, którzy prezentowali ważne głosy w tej kwestii oraz prowadzili warsztaty dla 

nauczycieli, pedagogów, psychologów i młodzieży. Stwierdził, że jest to ogromna 

wartość dodana, która stawia Miasto w czołówce miast w walce z depresją. Ponadto 

wskazał, że Wiceburmistrz Katarzyna Łaziuk uczestniczyła w konferencji dotyczącej 

europejskiego aliansu przeciwko depresji, która odbyła się w Brukseli. Była ona okazją 

do wymiany doświadczeń z partnerami z krajów europejskich zaangażowanymi w 

realizację podobnych aliansów. Jako kolejną istotną konferencję wymienił 10. Europejski 

Szczyt Miast i Regionów w Mons w Belgii, podczas którego Miasto było reprezentowane 

również przez Wiceburmistrz. W wydarzeniu tym wzięło udział ponad 3500 uczestników 

z 59 krajów reprezentujących wszystkie pięć kontynentów. Pani Wiceburmistrz 

Katarzyna Łaziuk w imieniu Komitetu Europejskich Miast i Regionów uczestniczyła w 
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panelu na temat odbudowy Ukrainy, przekazując rekomendacje wypracowane podczas 

realizacji międzynarodowego projektu „Mosty Zaufania", w którym uczestniczy Mińsk 

Mazowiecki. Dodał, że głównym celem tego projektu jest pomoc Ukrainie w jej 

odbudowie poprzez różne międzynarodowe partnerstwa miast, a projekt ten jest 

koordynowany przez Związek Miast Polskich. Następnie poinformował, że w tym okresie 

międzysesyjnym złożono kilka wniosków o granty zewnętrzne tj. Mazowiecki Instrument 

Aktywizacji Działkowców, Mazowsze dla Lokalnych Centrum Integracyjnych 2024 na 

remont budynku na potrzeby Klubu Integracji Społecznej mieszkańców Mińska 

Mazowieckiego, Samorządowy Instrument Wsparcia Inicjatyw Rad Seniorów, zadanie 

"Aktywni Seniorzy z Mińska Mazowieckiego" o wartości ponad 50 000 zł, gdzie 

dofinansowanie wynosi 40 000 zł. Przy tej okazji wspomniał o bardzo dużym 

zainteresowaniu ze strony seniorów. Dodatkowo wymienił program wsparcia 

zapobiegania bezdomności zwierząt, który w ramach Mazowsze dla Zwierząt również 

otrzymał dofinansowanie. Wspomniał również o programie Mazowsze Dla Czystego 

Powietrza, w ramach którego sfinansowany zostanie zakup tablic informacyjnych o 

jakości powietrza wraz z czujnikami, umieszczonych na kilku przystankach komunikacji 

miejskiej. Poinformował, że będą one wyświetlały czas pozostały do przyjazdu autobusu 

komunikacji miejskiej oraz informacje o zanieczyszczeniu powietrza, promując tym 

samym korzystanie z transportu publicznego zamiast samochodów osobowych. 

Ad 9. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie Miasta Mińsk Mazowiecki na rok 2024 

Wniosek Komisji Oświaty i Wychowania został przyjęty przez Burmistrza Miasta w 

ramach autopoprawki, dlatego nie wymagał głosowania.  

Przewodniczący Komisji Samorządności, Spraw Lokalnych i Praworządności 

Łukasz Lipiński przedstawił wniosek Komisji o zdjęcie kwoty 7 000,00 zł z Działu 900 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Rozdział 90003 Oczyszczanie miast i wsi, 

§ 4210 Zakup materiałów i wyposażenia i przeniesienie ww. kwoty do Działu 754 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Rozdział 75404 Komendy 

wojewódzkie Policji, § 2300 Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy z 

przeznaczeniem na nagrody dla policjantów oraz dokonanie stosownych zmian, 

wynikających z ww. wniosku w uzasadnieniu do niniejszego projektu uchwały. Wskazał, 

że środki te są bardzo potrzebne i zaznaczył, że nie przekazują środków na samochód 

oraz dodatkowe patrole Policji i podkreślił, że jest to jedyne wsparcie dla Policji. Wyraził 

nadzieję, że środki na ten cel zostaną wygospodarowane. 

Pozostałe Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Radny Jerzy Mróz stwierdził, że projekt ten jest trochę słaby, tym bardziej, że środki 

Zarządu Gospodarki Komunalnej zostały „ścięte”. 

Radny Łukasz Lipiński stwierdził, że 15 minut temu padła niepotrzebna uwaga do 

radnego Mariusza Żyły, że inni radni nie powinni robić niektórych rzeczy, a po tych 15 

minutach sytuacja ta bardzo się zmienia. 
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Radny Jerzy Mróz skierował się do radnego mówiąc, że nie miał nic ad vocem  jego 

osoby, a to jest duża różnica. 

Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski przyznał, że rzeczywiście dotychczasowym 

zwyczajem było przeznaczanie środków na nagrody dla policjantów, szczególnie dla 

dzielnicowych, którzy realizują swoje zadania na terenie Miasta. Fundusz wsparcia 

Policji był regularnie dofinansowywany przez Miasto, jednak w tym roku, w zmianach 

budżetowych nie uruchomiono dodatkowych środków na ten cel. W związku z tym 

pojawiła się inicjatywa zmiany w budżecie, która została przez niego zaopiniowana 

negatywnie z uwagi na to, że Zarząd Gospodarki Komunalnej ma i tak bardzo napięty 

budżet. Dodał, że zabieranie środków z instytucji miejskiej, w celu przekazania ich na 

wynagrodzenie w innej, nie miejskiej instytucji może być negatywnie postrzegane, 

szczególnie przez pracowników Zarządu Gospodarki Komunalnej. Zaproponował, aby tę 

sprawę przedyskutować po wyborach, kiedy nowa Rada Miasta będzie dyskutować nad 

budżetem. Zasugerował, że środki na nagrody Policji mogą zostać przeznaczone w 

późniejszym okresie, aby nie kolidowały z budżetami innych jednostek. Ostateczną 

decyzję zasugerował podjąć na jednej z przyszłych sesji Rady Miasta, przed świętem 

Policji, które obchodzone jest w lipcu.  

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Kulma poddał pod głosowanie wniosek Komisji 

Samorządności, Spraw Lokalnych i Praworządności.  

Wniosek odrzucono w głosowaniu: 4-za, 9-przeciw, 5-wstrzymujących się.  

Uchwałę Nr LXXI.626.2024 w sprawie zmian w budżecie Miasta Mińsk Mazowiecki 

na rok 2024 podjęto jednogłośnie: 18-za.  

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mińsk Mazowiecki na 

lata 2024 – 2033 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę Nr LXXI.627.2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Mińsk Mazowiecki na lata 2024 – 2033 podjęto jednogłośnie: 18-za. 

c) w sprawie przyjęcia „Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Miasta Mińsk Mazowiecki na 

lata 2024-2026” 

Uchwałę Nr LXXI.628.2024 w sprawie przyjęcia „Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy 

Domowej dla Miasta Mińsk Mazowiecki na lata 2024-2026” podjęto jednogłośnie: 

18-za. 

d) w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 

Miasta Mińsk Mazowiecki oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony 

Komisja Budżetu i Planowania Gospodarczego – wniosek o zajęcie stanowiska na sesji.  



Projekt 

8 
 

Komisja Spraw Społecznych – opinia pozytywna.  

Komisja Komunalna i Ochrony Środowiska oraz Komisja Oświaty i Wychowania 

zawnioskowały aby w § 8 ust. 3 otrzymał brzmienie: „3. Burmistrz może bez zgody Rady 

zawierać umowy dzierżawy lub najmu nieruchomości na okres do 5 lat.” 

Komisja Samorządności, Spraw Lokalnych i Praworządności zawnioskowała, aby w § 8 

skreślić ust. 3. 

Przewodniczący Komisji Samorządności, Spraw Lokalnych i Praworządności Łukasz 

Lipiński poinformował, że chciałby przedstawić wniosek Komisji i wyjaśnić powody jego 

zgłoszenia. Na początku wskazał, że chciałby odnieść się do uwagi Burmistrza Miasta 

wskazując, że starali się skonsultować wniosek Komisji z radcami prawnymi, aby 

uniknąć ewentualnego unieważnienia uchwały. Wówczas uzyskano informację, że 

określenie czasowe jest w miarę jasne i byłoby ono ustawowe, wynoszące do 3 lat. 

Następnie odnosząc się do treści wniosku wskazał, że Rada Miasta posiada coraz 

mniejsze kompetencje, a jedną z nich jest wyrażanie zgody na dzierżawę nieruchomości 

powyżej 3 lat. Przypomniał trzy duże dzierżawy, przy których Burmistrz Miasta prosił 

Radę Miasta o zgodę i wskazał, że dotyczyły one Klubu Masters, terenu po Przyjaźni 

oraz Klubu EBU. Zaznaczył, że wymienione przykłady były tematem dyskusji z 

Burmistrzem Miasta, a Rada  Miasta zawsze tej zgody udzielała. Wskazał, że teraz, na 

zakończenie kadencji, proponuje się zrezygnowanie z tego uprawnienia na rzecz 

Burmistrza Miasta, który będzie mógł samodzielnie decydować, w przypadku dzierżaw 

trwających do 10 lat lub na czas nieokreślony. Stwierdził, że w tej, kończącej się kadencji 

nie powinni takiej decyzji podejmować, natomiast jeśli kolejna Rada Miasta będzie 

chciała zrezygnować z takiego uprawnienia to oczywiście będzie mogła to zrobić. 

Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski przypomniał, że Burmistrz Miasta posiada dalej 

idące uprawnienie w zakresie zbywania nieruchomości bez zgody Rady Miasta, co 

niedawno miało miejsce podczas sprzedaży nieruchomości przy ulicy Kościelnej za 

kwotę1 600 000 zł. Podkreślił, że sprzedaż jest bardziej zaawansowanym uprawnieniem 

niż dzierżawa, która oddaje majątek w użytkowanie na czas określony.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie (dalej idący) wniosek Komisji 

Samorządności, Spraw Lokalnych i Praworządności, który został przyjęty w 

głosowaniu: 12-za, 4-przeciw, 2-wstrzymujące się.  

Z uwagi na przyjęcie ww. wniosku, wniosek Komisji Komunalnej i Ochrony Środowiska 

oraz Komisji Oświaty i Wychowania nie został poddany pod głosowanie.  

Uchwałę Nr LXXI.629.2024 w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości Miasta Mińsk Mazowiecki oraz ich wydzierżawiania lub 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony 

wraz z przyjętym wnioskiem podjęto w głosowaniu: 16-za, 0-przeciw, 2-

wstrzymujące się.  
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e) uchylającej uchwałę w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na 

okres dłuższy niż 3 lata w Mińsku Mazowieckim 

Wniosek Komisji Budżetu i Planowania Gospodarczego został przyjęty przez Burmistrza 

Miasta w ramach autopoprawki, dlatego nie wymagał głosowania, natomiast pozostałe 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę Nr LXXI.630.2024 uchylającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich 

wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata w Mińsku Mazowieckim 

podjęto w głosowaniu: 17-za, 0-przeciw, 1-wstrzymujący się. 

W międzyczasie do obrad dołączyła radna Izabela Stolarczyk.  

f) w sprawie przystąpienia do sporządzenia projektu uchwały w sprawie zasad i 

warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń 

reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz 

rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane 

Komisja Komunalna i Ochrony Środowiska – brak opinii, natomiast pozostałe Komisje 

Rady – opinie pozytywne. 

W tym momencie głos zabrała mieszkanka Miasta, która powiedziała, że zastanawiała 

się nad wystąpieniem w tym punkcie, zważywszy na to, że uchwała dotyczy jedynie 

przystąpienia do sporządzania właściwej uchwały krajobrazowej, której szczegóły będą 

procedowane dopiero w przyszłości. Zauważyła, że przepisy w tej sprawie funkcjonują 

od 2015 roku, więc można byłoby zastanawiać się dlaczego teraz, na koniec kadencji, 

podjęto tę inicjatywę, skoro jej przyjęcie będzie należało do nowej Rady Miasta. 

Zaznaczyła, że mimo tego, postanowiła zabrać głos z powodu przypadkowego 

natrafienia w swojej pracy na sprawę dotyczącą nałożenia kary za umieszczenie reklamy 

niezgodnie z uchwałą krajobrazową. Zapoznając się z przepisami dotyczącymi 

sporządzenia takiej uchwały, zauważyła, że jednym z punktów procedury jest 

przeprowadzenie konsultacji społecznych. Stwierdziła, że dzisiejsza uchwała stanowi 

doskonały pretekst do wypowiedzenia się na temat konsultacji społecznych, które w 

Mińsku Mazowieckim stanowią duży problem. Zaznaczyła, że udział mieszkańców w 

tych konsultacjach jest znikomy. Przeprowadzając krótki „research” na ten temat 

wskazała, że natrafiła na opracowanie zatytułowane "Ocena Stanu Partycypacji 

Społecznej w Planowaniu Przestrzennym na Poziomie Lokalnym w Polsce", które bazuje 

na badaniach przeprowadzonych w latach 2018-2021 na terenie 20 gmin z całego kraju, 

w tym również w Mińsku Mazowieckim. Niestety, Mińsk Mazowiecki znalazł się w grupie 

jednej z trzech gmin o niskim poziomie partycypacji, gdzie udział mieszkańców w 

konsultacjach wynosi poniżej 1%. Wskazała, że jest to problem, jeśli chodzi o 

współuczestniczenie mieszkańców w wypowiadaniu się na różne, wrażliwe tematy. 

Zaznaczyła, że problemem jest również udział organizacji pozarządowych w 

konsultacjach przeprowadzanych w Mieście. Przy tej okazji poinformowała, że analiza 

danych z 2023 roku, wykazała, że spośród około 130 organizacji działających na terenie 
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miasta, tylko 7 brało udział w przeprowadzonych 17 konsultacjach, co stanowi zaledwie 

około 5% wszystkich organizacji. Nadmieniła, że stowarzyszenia wykazały szczególne 

zainteresowanie w przypadku konsultacji dotyczących udostępniania i ponoszenia 

kosztów związanych z obiektami użyteczności publicznej, będącymi w gestii MOSiR-u. 

Uznając problem z udziałem mieszkańców w konsultacjach społecznych za istotny, 

zwróciła uwagę na rolę, jaką radni powinni odgrywać w namawianiu mieszkańców do 

uczestnictwa w takich spotkaniach. Zaznaczyła, że w okresie przedwyborczym 

organizowane są różne spotkania, jednak udział mieszkańców w nich jest różny. 

Zapytała, dlaczego poza tym okresem nie organizuje się takich spotkań, namawiających 

mieszkańców do uczestnictwa w konsultacjach społecznych, gdzie mają możliwość i 

prawo wypowiedzenia się na różne tematy. Przyznała, że jest to kwestia warta 

rozważenia. Przypomniała radnym ich obowiązki wynikające z artykułu 23 ustawy o 

samorządzie gminnym, zgodnie z którym do radnego należy utrzymywanie stałej więzi z 

mieszkańcami oraz ich organizacjami. Ponadto, przypomniała słowa ślubowania, które 

radni składali, obiecując sprawowanie swoich obowiązków godnie, rzetelnie i uczciwie, 

mając na względzie dobro gminy i jej mieszkańców. Dodała, że o tym co jest dobre 

decydują mieszkańcy, a radni powinni utrzymywać z nimi jak najszerszą więź. Następnie 

złożyła życzenia z okazji nadchodzących Świąt Wielkanocnych.  

Radny Krzysztof Miąsko wskazał, że rozpoczynają dyskusję nad uchwałą w sprawie 

przystąpienia do uchwały krajobrazowej. Zauważył, że choć początkowo może to 

wydawać się niefortunne, to jednak rozpoczęcie dyskusji w tej kwestii może przynieść 

korzyści. Zwrócił uwagę na obecny chaos związany z banerami. Poparł inicjatywę 

uporządkowania przestrzeni miejskiej, jednak ostrzegł przed wprowadzeniem zbyt 

restrykcyjnych ograniczeń dla przedsiębiorców reklamujących swoje usługi czy produkty. 

Wyraził swoje obawy dotyczące tego, że wprowadzając twarde zasady mogą 

doprowadzić do ograniczenia większości przedsiębiorców, którzy się reklamują. Radny 

zaapelował o to, aby podczas późniejszych etapów prac podejść do nich w sposób 

zdroworozsądkowy, mając na uwadze potencjalne skutki dla lokalnych przedsiębiorstw. 

Podkreślił również konieczność przeprowadzenia szerokich konsultacji społecznych oraz 

edukacji mieszkańców w kwestii maksymalizowania poczucia estetyki bez utraty 

możliwości reklamowania swoich produktów i usług. Wskazał, że należy dążyć do tego, 

aby porządki przestrzenne nie były podejmowane jedynie w ramach Urzędu czy grona 

radnych, lecz żeby były szeroko konsultowane ze wszystkimi zainteresowanymi 

stronami, włączając przedstawicieli administracji, mieszkańców, firmy oraz organizacje 

pozarządowe. Radny zaznaczył, że prawa do reklamy są często już nabyte przez 

przedsiębiorców i wymiana nośników reklamowych wiąże się z dużymi kosztami. 

Zaapelował o opracowanie zasad, które nie ograniczą reklamy ani nie obciążą finansowo 

przedsiębiorców, a także o przeprowadzenie jak najszerszych konsultacji społecznych. 

Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski podkreślił istotę demokracji samorządowej, w której 

mieszkańcy wybierają swoich przedstawicieli do podejmowania ważnych decyzji. 

Przypomniał o istnieniu różnych gremiów, takich jak Młodzieżowa Rada Miasta czy Rada 

Seniorów, które mają swój udział w opinii nad projektami uchwał dotyczących różnych 

aspektów. Przyznał, że w związku z tym, takie położenie nacisku na bezpośrednią  

demokrację, czy to przez referenda czy szerokie konsultacje społeczne, jest 
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rzeczywiście mniej popularne, mimo że przeprowadzono wiele projektów związanych z 

partycypacją społeczną, np. w ramach projektu Human Smart City czy planowania 

przestrzennego. Stwierdził, że chociaż organizowane były spotkania i pikniki, udział 

mieszkańców nie zawsze był tak duży jak oczekiwano. Wskazał także, że dane 

przytaczane przez mieszkankę również to potwierdzają. Zaznaczył, że w przypadku 

projektu Human Smart City trochę więcej mieszkańców przychodziło na pikniki, co 

sugeruje, że taka formuła byłaby właściwa. Zaznaczył, że inne miasta i samorządy w 

Polsce poszukują najlepszych form konsultacji społecznych i w przypadku znalezienia 

skutecznej formuły Miasto chętnie by skorzystało. Następnie stwierdził, że co do tej 

konkretnej uchwały, jest ona początkiem prac nad uchwałą, która ma uporządkować 

sprawy krajobrazowe oraz wizerunek Miasta w przyszłości. Podkreślił, że decyzja o 

rozpoczęciu prac nad uchwałą wynika z kilku faktów, przede wszystkim finansowych. W 

poprzednich latach nie było możliwości wygospodarowania środków finansowych na ten 

cel, gdyż prace nad tym dokumentem są dość kosztowne i wymagają szczegółowych 

analiz oraz audytu krajobrazowego. Stwierdził, że mimo wielokrotnych prób podjęcia tych 

prac w przeszłości, koszty zawsze okazywały się ograniczającym czynnikiem, jednak w 

tym roku środki na ten cel zostały już przeznaczone w budżecie, co jest efektem 

wcześniejszych decyzji radnych. Dodał również, że decyzja o szerokich konsultacjach z 

mieszkańcami w tej sprawie będzie zależała od Burmistrza Miasta oraz Rady Miasta 

kolejnej kadencji. Dodał, że rozumie, iż jest to  na tyle oczywiste, że każdy, kto będzie 

podejmował decyzje w tej sprawie powinien właśnie w tym kierunku zmierzać, dążąc do 

szerokich konsultacji społecznych, nie tylko skierowanych do organizacji 

pozarządowych, ale przede wszystkim do przedsiębiorców, i do mieszkańców, bo to ich 

bezpośredniego otoczenia będzie dotyczyła uchwała krajobrazowa. Wskazał, że będzie 

ona ingerowała w prawo własności, w swobodę działalności gospodarczej dla dobra 

ogółu, czyli w podobny sposób, jak robi to chociażby plan zagospodarowania 

przestrzennego, czy inne normy, które Rada Miasta podejmuje. Na zakończenie 

poprosił, aby dać Miastu szansę na opracowanie tych reguł, aby Mińsk Mazowiecki 

wyszedł z tego chaosu i w końcu Miasto mógł zrzucić z siebie niekorzystny „płaszcz 

reklamowy”, który spoczywa na nim od wielu lat.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Barbara Reda przypomniała, że już od dawna mówią 

o tym, że potrzebna jest uchwała krajobrazowa, w celu poprawy estetyzacji Miasta. 

Stwierdziła, że wszyscy widzą, że to nie idzie w dobrym kierunku, co dotyczy również 

kampanii wyborczej. Odnośnie spotkań z mieszkańcami wskazała, że może nie są one 

częste, natomiast Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej spotykał się w miarę cyklicznie z 

mieszkańcami oraz Burmistrzem Miasta w Miejskiej Bibliotece Publicznej, gdzie zawsze 

zapraszano mieszkańców i odpowiadano na ich pytania. Zaznaczyła, że starają się robić, 

co mogą, publikują wszelkiego rodzaju zachęty do brania udziału w konsultacjach w 

mediach społecznościowych, aby docierać do jak najszerszej grupy osób. Wyraziła 

nadzieję, że mieszkańcy uaktywnią się bardziej, dzięki takim programom jak Human 

Smart City i chętniej będą uczestniczyli w tego typu spotkaniach i rozmowach. 

Radny Maciej Cichocki stwierdził, że mógłby mówić bardzo długo na temat tego, o czym 

wspomniała przedmówczyni oraz Burmistrz Miastra, ze względu na to, że wiele rzeczy w 

Mieście już się zdarzyło. Zauważył, że niektóre sprawy, które kiedyś świetnie 
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funkcjonowały, teraz zgasły lub przestały dawać spodziewane efekty. Poruszył kwestię 

spotkań z mieszkańcami, które kiedyś prowadzone były przez komitety osiedlowe. 

Opisał, że w przeszłości takie spotkania odbywały się regularnie, często w szkołach 

podstawowych, a także wskazał na swoje doświadczenia związane z udziałem w 

komitecie osiedlowym w Szkole Podstawowej Nr 5. Dodał, że idea komitetów 

osiedlowych została w pewnym momencie zarzucona w poszukiwaniu oszczędności, a 

także zmniejszono liczbę radnych. Wyraził potrzebę podjęcia kroków wspomnianych 

przez jego przedmówców. Następnie wskazał na paradoks, mówiąc, że mając 

elektryczne autobusy, wciąż otaczamy się światem węglowym i  banerami. Zwrócił 

uwagę na istotną kwestię przestrzeni jako wspólnej własności, podkreślając prawo 

każdego obywatela do komfortowej przestrzeni i krajobrazu, niezależnie od interesów 

prywatnych. Przywołał porównanie z krajami europejskimi, gdzie ogłoszenia są lepiej 

przedstawiane. Na koniec wspomniał o swoim doświadczeniu podczas obserwowania 

wyborów samorządowych w Austrii.  

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Kulma powiedział, że ma liczne wątpliwości m.in. 

z tego powodu, że jest to ostatnia, tak duża sesja Rady Miasta obecnej kadencji i nie 

wie, kto będzie wyznaczał ramy estetyki, wytycznych dla koncepcji, zważywszy, że jest 

to droga sprawa oraz w jaki sposób będą odbywały się te konsultacje. Zaznaczył, że w 

Mińsku, poza jednym portalem zewnętrznym, nie ma innej możliwości reklamy, co 

stanowi ogromny problem dla przedsiębiorców. Podkreślił znaczenie wpływów 

przedsiębiorców do budżetu Miasta z podatków: VAT, PIT oraz CIT. Zapytał retorycznie, 

kto będzie decydował o kwestiach estetycznych, takich jak wybór czcionki czy rodzaj 

szyldów, które mimo wysokich kosztów mogą nie spełnić oczekiwań. Poparł wypowiedź 

radnego Macieja Cichockiego w kwestii tego, że warto brać przykład z innych miast. 

Ponadto stwierdził, że warto wyprzedzać innych, szczególnie w wykorzystaniu nowych 

możliwości reklamowych. Podkreślił, że choć Mińsk zrobił duże postępy, np. w zakresie 

komunikacji miejskiej, to podjęcie decyzji bez ustalonej koncepcji i konsultacji o formie 

reklamy w tym momencie jest bardzo trudne. 

Radny Daniel Skarżyński, wypowiadając się jako przedsiębiorca, sprzeciwił się uchwale 

dotyczącej decydowania o estetyce i wyglądzie reklam miejskich. Podkreślił potrzebę 

wsparcia miejskich przedsiębiorców, którzy mają coraz trudniejsze zadanie 

konkurowania z dużymi sieciami. Zasugerował wykorzystanie przystanków 

autobusowych, jako miejsca na telebimy, na których w sposób kontrolowany i klarowny 

mogłyby być wyświetlane reklamy miejscowych firm. Dodał, że decyzje o estetyce 

reklam powinny należeć do przedsiębiorców, a nie do urzędników. Zaznaczył, że sam 

posiada reklamy na swoich terenach, za które płaci dodatkowy podatek i nie życzyłby 

sobie, aby ktoś z Urzędu decydował o ich wyglądzie. Stwierdził, że estetyka reklam jest 

bardzo ważna, ale powinna należeć do decyzji przedsiębiorców. 

Radny Maciej Cichocki czując się nieco sprowokowany do zabrania głosu, wskazał, że 

to, co widzą inni, nie jest wyłączną własnością reklamującego, lecz jest własnością 

wspólną, ma się podobać innym i o tym powinni decydować specjaliści w tym zakresie. 

Stwierdził, że udaje się to w ¾ ludności świata i nie jest to przedmiotem plebiscytu czy 

głosowań. Stwierdził, że zdanie się na decyzyjność specjalistów od przestrzeni 
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urbanistycznej jest decydujące i nie ma tu elementu dyskusji na temat tego czy coś jest 

ładne, czy nie. Przytoczył przykład z Niemiec, gdzie właściciel ogródka przegrał proces 

sądowy w sprawie zakazu wystawiania krasnoludków. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Kulma stwierdził, że nie muszą patrzeć tylko na 

inne kraje, gdyż wiele firm może nie mieć pomysłów, które inni, sami mogą sobie 

wypracować i uważa, że mogą być radą innowacyjną. Dodał, że sami dyskutują i wiedzą, 

jakie mają pomysły, jednak nie chce w tym miejscu robić jakieś kampanii, gdyż nie o to 

chodzi. Przekonywał, że może to być system bardzo zintegrowany, dzięki któremu 

będzie można  bardzo szybko wyświetlać estetyczną reklamę, w odpowiednich 

miejscach oraz czasie. Wskazał, że to oni mogą być liderem, od którego inni będą się 

uczyć. Stwierdził, że warto takie rzeczy promować i szukać nowoczesnych rozwiązań.  

Z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Rady Miasta Dariusz 

Kulma poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Uchwałę LXXI.631.2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia projektu uchwały 

w sprawie zasad i warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic 

reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 

jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być 

wykonane została podjęta w głosowaniu: 9-za, 1-przeciw, 1-wstzrymujący się.  

W tym momencie Przewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę.  

Po przerwie o godz. 15.45 Przewodniczący Rady Miasta wznowił obrady.  

g) w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Mińsk Mazowiecki na 2024 

rok 

Wniosek Komisji Budżetu i Planowania Gospodarczego oraz Komisji Komunalnej i 

Ochrony Środowiska został przyjęty przez Burmistrza Miasta w ramach autopoprawki, 

dlatego nie wymagał głosowania.  

Komisja Samorządności, Spraw Lokalnych i Praworządności zawnioskowała, aby w § 10 

w ust. 1 w pkt. 1 z kwoty 85 000 zł zdjąć kwotę 10 000 zł i przenieść ją do pkt. 3, 

zwiększając tym samym środki na zapobieganie bezdomności kotów poprzez sterylizację 

albo kastrację wolno żyjących kotów z kwoty 20 000 zł na 30 000 zł. Jednocześnie 

Komisja zawnioskowała, aby w związku z ww. wnioskiem dokonać zmiany treści 

uzasadnienia w akapicie 6 polegającej na zastąpieniu kwoty 45 000 zł kwotą 55 000 zł.  

Pozostałe Komisje Rady – opinie pozytywne.  

W tym momencie głos zabrała koordynatorka lokalnej grupy Fundacji Viva – Zwierzaki z 

Mińska, która zaprezentowała krótką historię realizacji programu zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Mieście oraz działalność Fundacji. Podkreśliła, że Fundacja 

posiada status organizacji pożytku publicznego i jest stroną w uchwale, która ma zostać 

w dniu dzisiejszym przyjęta. Wskazała, że Fundacja na terenie Miasta działa od ponad 
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16 lat. Od 2014 roku Fundacja realizuje zadanie publiczne w zakresie dokarmiania i 

kastracji bezdomnych kotów. W ramach tego zadania, do roku 2020 na karmienie 

bezdomnych zwierząt przeznaczano rocznie kwotę 20 000 złotych oraz 30 000 złotych 

na zabiegi kastracji. Jednak z powodu pandemii COVID-19, kwotę przeznaczoną na 

zabiegi zmniejszono o 10 000 złotych. Decyzję taką podjęto po uwzględnieniu trudnej 

sytuacji, w jakiej znalazło się społeczeństwo. Pomimo ograniczeń Fundacja 

kontynuowała realizację programu w takim zakresie, na jaki pozwalały jej fundusze. 

Jednak mimo ustabilizowania sytuacji wynikającej z pandemii COVD-19 kolejne uchwały 

nie uwzględniały powrotu tych 10 000 złotych do puli przeznaczonej na zabiegi. Aby 

przybliżyć temat obecnego stanu finansowego Fundacji, przedstawicielka przygotowała 

najważniejsze liczby i statystyki. Wskazała, że z obecnej puli środków Fundacja jest w 

stanie wykonać około 175 zabiegów kastracji rocznie. Jednak roczne potrzeby 

organizacji w zakresie wsparcia Miasta w tym zadaniu są blisko trzykrotnie większe. W 

roku 2023 Fundacja przeprowadziła 742 zabiegi kastracji, w 2022 roku - 732, w 2021 

roku - 499, a w roku 2020 - 309. Zabiegi wykonane poza dotacją zostały opłacone z 

darowizn, zbiórek celowych oraz aukcji charytatywnych. Ponadto wskazała, że bardzo 

intensywnie działają na Facebooku. Biorąc pod uwagę galopujący w ostatnim czasie 

wzrost cen stwierdziła, że bez zwiększenia kwoty na zabiegi, nie są w stanie realizować 

zadań zgodnie z jego założeniami. Tymczasem zabiegi kastracji są jedyną słuszną, a 

przede wszystkim humanitarną formą zmniejszania cierpienia bezdomnych zwierząt, 

które nawet jeśli nie są widoczne to w Mieście są prowadzone. Następnie poprosiła o 

zwiększenie kwoty na zabiegi do wcześniejszego poziomu 30 000 złotych i zaznaczyła, 

że jako organizacja pożytku publicznego występują w imieniu tych, którzy nie będą mogli 

uczestniczyć w sesji Rady Miasta i nie zabiorą głosu. Dodała, że chcą, aby usłyszano 

głos tych, którzy w ramach wolontariatu im pomagają. 

Radny Łukasz Lipiński wyraził wdzięczność Komisji za kolejne wnioski do projektu, 

zaznaczając, że to już trzeci wniosek na tej sesji. Następnie odniósł się do propozycji 

Burmistrza Miasta, która jest lepsza od propozycji Komisji, aby nie zabierać z kwoty 

85 000 zł kwoty 10 000 zł gdyż jest to kwota, która prawdopodobnie zostanie 

wykorzystana w całości. Wspomniał, że Burmistrz Miasta zaproponował, aby zwiększyć 

kwotę przeznaczoną na sterylizację do 30 000 zł. W związku z tym zgłosił wniosek 

uzgodniony z większością Rady Miasta, aby w załączniku do projektu uchwały w § 10 

ust. 1 zmienić kwotę 130 000 zł na kwotę 140 000 zł, następnie w § 10 ust. 1 pkt 3 

zwiększyć o 10 000 zł środki na zapobieganie bezdomności kotów, poprzez sterylizację, 

albo kastrację wolnożyjących kotów, czyli dokonać zmiany kwoty 20 000 zł na 30 000 zł 

oraz dokonać zmiany kwoty w akapicie szóstym uzasadnienia z kwoty 45 000 zł na 

kwotę 55 000 zł.  

Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski poinformował o swojej pozytywnej opinii do wniosku 

zgłoszonego przez Komisję oraz przedstawionego przez radnego Łukasza Lipińskiego. 

Poprosił, aby mieć świadomość, że zarówno pierwszy wniosek, jak i drugi dotyczy 

samego programu, a nie zmian w budżecie Miasta. W związku z tym, aby wdrożyć 

program w nowym kształcie, niezbędna będzie odpowiednia zmiana w budżecie Miasta, 

już na kolejnej sesji Rady Miasta, dopiero wtedy program będzie mógł zafunkcjonować w 

tej zmienionej formule, o której dziś była mowa.  
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Radny Daniel Skarżyński poprosił, aby przegłosować przekazanie tych skromnych 

środków na sterylizację zwierząt, aby uniknąć niekontrolowanego rozmnażania się 

zwierząt w Mieście. Podkreślił, że osobiście jest przyjacielem zwierząt i sterylizuje swoje 

zwierzęta. Zaznaczył również, że bezdomne zwierzęta mogą przenosić groźne choroby, 

takie jak wścieklizna, z którą trzeba walczyć i jej przeciwdziałać. Zwrócił się do radnych o 

głosowanie za przeznaczeniem środków na sterylizację, aby uniknąć sytuacji, w której 

konieczne będzie uśpienie zwierząt. Podkreślił, że nie chciałby być zmuszony do 

podejmowania takich decyzji wobec żadnego ze zwierząt.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek Komisji Samorządności, 

Spraw Lokalnych i Praworządności.  

Wniosek został odrzucony w głosowaniu: 0-za, 19 przeciw, 0-wstrzymujących się.  

Następnie Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony 

przez Przewodniczącego Komisji Samorządności, Spraw Lokalnych i Praworządności – 

Łukasza Lipińskiego podczas sesji.  

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jednogłośnie: 19-za.  

Uchwałę LXXI.632.2024 w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Mińsk 

Mazowiecki na 2024 rok wraz z przyjętym wnioskiem podjęto jednogłośnie: 19-za.  

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Kulma podziękował przedstawicielom Fundacji za 

prowadzone działania.  

h) w sprawie przyjęcia przez Miasto Mińsk Mazowiecki do realizacji w 2024 

roku zadania z zakresu administracji rządowej polegającej na utrzymaniu 

grobów i cmentarzy wojennych na terenie Miasta Mińsk Mazowiecki  

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę LXXI.633.2024 w sprawie przyjęcia przez Miasto Mińsk Mazowiecki do 

realizacji w 2024 roku zadania z zakresu administracji rządowej polegającej na 

utrzymaniu grobów i cmentarzy wojennych na terenie Miasta Mińsk Mazowiecki 

podjęto jednogłośnie: 18-za (radny Jerzy Mróz - poza salą obrad)  

i) zmieniającej uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

Miasta Mińsk Mazowiecki na dofinansowanie kosztów inwestycji służącej 

ochronie powietrza, polegającej na trwałej zmianie źródła ciepła na 

proekologiczne 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę LXXI.634.2024 zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji 

celowych z budżetu Miasta Mińsk Mazowiecki na dofinansowanie kosztów 

inwestycji służącej ochronie powietrza, polegającej na trwałej zmianie źródła 
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ciepła na proekologiczne podjęto jednogłośnie: 18-za (radny Jerzy Mróz - poza salą 

obrad) 

j) w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach i w 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Miasto Mińsk Mazowiecki 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę LXXI.635.2024 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w 

przedszkolach i w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Miasto Mińsk Mazowiecki podjęto jednogłośnie: 18-za (radny 

Jerzy Mróz - poza salą obrad) 

k) zmieniającej uchwałę w sprawie upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych 

Miasta Mińsk Mazowiecki do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę LXXI.636.2024 zmieniającą uchwałę w sprawie upoważnienia dyrektorów 

jednostek oświatowych Miasta Mińsk Mazowiecki do załatwiania indywidualnych 

spraw z zakresu administracji publicznej podjęto jednogłośnie: 18-za (radny Jerzy 

Mróz - poza salą obrad) 

l) zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Rady Seniorów w Mińsku 

Mazowieckim i nadania jej Statutu 

Komisje Rady – opinie pozytywne.  

Uchwałę LXXI.637.2024 zmieniającą uchwałę w sprawie powołania Rady Seniorów 

w Mińsku Mazowieckim i nadania jej Statutu podjęto jednogłośnie: 18-za (radny 

Jerzy Mróz - poza salą obrad) 

Ad 10. Wolne wnioski i komunikaty. 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Kulma podziękował Burmistrzowi 

Miasta za współpracę z Radą Miasta VIII kadencji. Wskazał, że była to najdłuższa 5,5 

letnia kadencja.  

Następnie Przewodniczący Rady Miasta, w towarzystwie Prezydium Rady Miasta, 

przekazali Burmistrzowi Miasta list okolicznościowy z tej wyjątkowej okazji oraz wręczyli 

bukiet kwiatów, będący wyrazem wdzięczności za owocną współpracę. 
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Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski ze swojej strony serdecznie podziękował za 

najdłuższą w historii samorządu, trwającą ponad 5,5 roku kadencję. Dodał, że okres ten 

był pełen spotkań, rozmów oraz uchwalania dobrego prawa na rzecz mieszkańców 

Miasta i przyniósł wiele pozytywnych zmian. Uważa, że był to czas wyjątkowo dobrze 

spożytkowany. Następnie wyraził wdzięczność dla radnych za krytyczne uwagi, 

konstruktywne dyskusje oraz ogrom pracy, jaką włożyli dla dobra społeczności Miasta. 

Szczególne podziękowania skierował do tych radnych, którzy postanowili zakończyć na 

razie swoją samorządową karierę, natomiast pozostałym życzył powodzenia w 

nadchodzących wyborach. Dodał, że wspólnie tworzyli to Miasto i ma nadzieję, że udało 

im się osiągnąć wiele dobrego, zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców. Na zakończenie 

życzył każdemu wiele sukcesów zarówno w życiu zawodowym, jak i osobistym. 

Przewodniczący Rady Miasta Dariusz Kulma podziękował każdemu pracownikowi 

Urzędu Miasta, Zastępcom Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta, Skarbnik Miasta, 

Radcom Prawnym, Kierownikom Wydziałów, dyrektorom oraz prezesom spółek. 

Wspomniał o trudnościach kończącej się kadencji oraz podejmowanych w jej trakcie 

działaniach.  

Następnie Przewodniczący Rady Miasta wspólnie Prezydium Rady Miasta oraz z 

Burmistrzem Miasta indywidualnie podziękowali każdemu radnemu wręczając 

okolicznościowy upominek.  

Na koniec Burmistrz Miasta Marcin Jakubowski podziękował Przewodniczącemu Rady 

Miasta za pracę w trakcie VIII kadencji wspominając kilka najważniejszych wydarzeń. 

Ad 11. Zamknięcie obrad. 

O godz. 16.22 Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady LXXI sesji Rady Miasta 

Mińsk Mazowiecki. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządziła: 

 

 Wioletta Wójcicka 


